

**CSECS**  
**Annual General Meeting**  
**Saturday October 19, 2019**  
**Hôtel Château-Laurier**  
**Québec, QC**  
**3:30 – 5:00 pm**

Present:

Jean-Olivier Richard, Thierry Belleguic, Nicholas Dion, Charlene Deharbe, Marc-André Bernier, Marie-Laure Girou Swiderski, Pam Perkins, Carol Percy, Susan Glover, Eugenia Zuroski, Mitia Rioux-Beaulne, Erin Keating, Frans de Bruyn, Betty Schellenberg, Andreas Motsch, Katherine Binhammer, Kal Smith, Isabelle Tremblay, Kathryn Ready, Heather Ladd, Allison Muri, Noel Chevalier, Alison Conway (chair).

1. Welcome and approval of agenda. (Alison)
2. Approval of the 2018 Annual AGM Meeting minutes. (Heather/Gena)
3. Report of the Conference Organisers (Thierry, Nicolas, Charlene)
  - 170 registered delegates participated in the conference.
  - However, there were many last-minute cancellations. We need to consider a fixed deadline for collecting fees and printing the programs.
  - Funds obtained from SSHRC thanks, in part, to cultural events that mobilised researchers and students.
  - Motion to adopt report (Andreas/Mitia)
4. President's Report (Alison Conway)
  - Work of the year is summed up in four motions:
    - a. **Motion to make changes to Constitution**  
(Alison/Katherine) (motion passes unanimously)
    - Motions b and c are the result of the interim report:

**SCEDHS**  
**Assemblée générale annuelle**  
**Samedi 19 octobre 2019**  
**Hôtel Château-Laurier**  
**Québec, QC**  
**3:30 – 5:00 pm**

Présents :

Jean-Olivier Richard, Thierry Belleguic, Nicholas Dion, Charlene Deharbe, Marc-André Bernier, Marie-Laure Girou Swiderski, Pam Perkins, Carol Percy, Susan Glover, Eugenia Zuroski, Mitia Rioux-Beaulne, Erin Keating, Frans de Bruyn, Betty Schellenberg, Andreas Motsch, Katherine Binhammer, Kal Smith, Isabelle Tremblay, Kathryn Ready, Heather Ladd, Noel Chevalier, Alison Conway (présidente).

1. Bienvenue et adoption de l'ordre du jour. (Alison)
2. Adoption du procès-verbal de l'Assemblée générale 2018. (Heather/Gena)
3. Rapport des organisateurs du congrès 2019 de la SCEDHS (Thierry, Nicolas, Charlene)
  - Le congrès a réuni 170 participant-e-s inscrit-e-s.
  - Beaucoup de désistements de dernière minute. Pensez à mettre une échéance fixe pour les frais d'inscription et pour l'impression des programmes.
  - Adoption du rapport. (Mitia/Carol)
4. Rapport de la Présidente (Alison Conway)
  - Le travail de l'année s'est résumé en quatre motions :
    - a. **Motion pour apporter des modifications à la constitution.** (Alison/Katherine) (adoptée à l'unanimité)
    - Les motions b et c sont le résultat du rapport intérimaire.
    - b. **Motion de soutien le congrès sur les études indigènes (financement unique jusqu'à 3000 \$).** (Alison/Gena) (adoptée à l'unanimité)

<p>b. <b>Motion to support Indigenous studies conference</b> (one-time funding up to \$3000) (Alison/Gena) (motion passes unanimously)</p> <p>c. <b>Motion to increase Indigenous scholar support from \$1000 to \$2000 per year.</b> (Alison/Katherine) (motion passes unanimously)</p> <p>d. <b>Motion to increase number of new <i>Lumen</i> prize winners from one to two.</b> (Alison/Katherine) (motion passes unanimously)</p> <p>5. Treasurer's Report (Kate Ready)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <i>Érudit</i> is not in the report because the payment happened after the financial year.</li> <li>- We did not add to our GIC investments this year.</li> <li>- Conference model presents continual challenges going forward.</li> <li>- Still setting up the registered fund. Waiting for the GIC to mature.</li> <li>- Motion to approve: Chantel &amp; Marc-André (motion passed)</li> </ul> <p>6. Secretary's Report (Isabelle Tremblay)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Nominating Committee (Katherine Binhammer, Chantal Lavoie, Isabelle Tremblay) worked to replace certain positions:</li> </ul> <ol style="list-style-type: none"> <li>a. Nomination Committee Members: Pamela Perkins, Jenny McKenny (and secretary, who is de facto part of the committee)</li> <li>b. DW Smith Fellowship: Andrew McKendry, Katherine Binhammer (and the manager of the reserve fund, who is de facto part of the committee)</li> <li>c. Bilingual Secretary: Noel Chevalier</li> <li>d. Manager of Reserve Funds: Heather Ladd</li> </ol> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Motion to approve: (Nicolas/Kate) (passed)</li> </ul>	<p>c. <b>Motion visant à augmenter le soutien aux scholair(e)s indigènes de 1000\$ à 2000\$ par an</b> (Alison/Katherine) (adoptée à l'unanimité)</p> <p>d. <b>Motion visant à augmenter le nombre de nouveaux lauréats du prix <i>Lumen</i> de un à deux.</b> (Alison/Katherine) (adoptée à l'unanimité)</p> <p>5. Rapport de la trésorariaire (Kate Ready)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <i>Érudit</i> ne figure pas dans le rapport parce que le paiement a eu lieu après l'exercice financier.</li> <li>- Nous n'avons pas augmenté nos investissements dans les CPG cette année.</li> <li>- Le modèle de conférence présente des défis permanents pour l'avenir.</li> <li>- La mise en place du fonds enregistré est toujours en cours. Attendre que le CPG arrive à maturité.</li> </ul> <p>6. Rapport de la secrétaire (Isabelle Tremblay)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Le comité de nomination (Katherine Binhammer, Chantal Lavoie, Isabelle Tremblay) a travaillé pour remplacer certains postes :</li> </ul> <ol style="list-style-type: none"> <li>a. Membres du Comité de nomination : Pamela Perkins, Jenny McKenny (et secrétaire, qui fait de facto partie du comité)</li> <li>b. Bourse DW Smith : Andrew McKendry, Katherine Binhammer (et le gestionnaire du fonds de réserve, qui fait de facto partie du comité)</li> <li>c. Secrétaire bilingue : Noel Chevalier</li> <li>d. Gestionnaire des fonds de réserve : Heather Ladd</li> </ol> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Motion d'approbation : (Nicolas/Kate) (adoptée)</li> </ul> <p>7. Rapport des Éditeurs de <i>Lumen</i> (Corinne Harol, Nicholas Dion)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Démission de Corinne Harol. Christina Ionescu la remplacera à titre d'éditrice intérim.</li> <li>- Charlène et Christina ont mis à jour les protocoles éditoriaux en français et en anglais, notamment concernant les illustrations. Les protocoles demandent un titre et un résumé en</li> </ul>
--	--

<p>7. <i>Lumen</i> editors' report (Corinne Harol/Charlène Deharbe)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Resignation of Corinne Harol; Christina Ionescu will replace her as interim editor.</li> <li>- Charlène and Christina have updated editorial protocols in both French and English, particularly those concerning illustrations. Protocols require a title and an abstract in English to guarantee the best indexing in databases.</li> <li>- Website: A cover page and a link for <i>Lumen</i> have been submitted to <i>Érudit</i>.</li> <li>- At the request of <i>Érudit</i>, an anti-plagiarism policy has been added to <i>Lumen</i>'s Editorial Policy page.</li> <li>- 300 copies of Volume 39 have been printed</li> <li>- Volume 39 will be published in January.</li> <li>- In 2019, there were 11,331 visitors to <i>Lumen</i> via <i>Érudit</i>, an increased number from 10, 956 the previous year. <i>Lumen</i> has been consulted from Canada, the United States, France, and Germany.</li> <li>- Indexing: The databases SCORPUS, EBSCO, and PROQUEST would like to sign a contract with <i>Lumen</i>. <i>Érudit</i> already has contracts with EBSCO, and will be establishing one with SCOPUS. <i>Érudit</i> protects our items, and we rely on them, so no contracts will be signed.</li> <li>- Motion to approve: (Nicolas/Mitia) (passed)</li> </ul>	<p>anglais pour assurer une meilleure indexation dans les bases de données.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Site de la société : on y a mis la page couverture de <i>Lumen</i> et un lien vers la revue <i>Érudit</i>.</li> <li>- On a ajouté au site d'<i>Érudit</i> une politique anti-plagiat à la demande d'<i>Érudit</i>.</li> <li>- Statistique : numéro 38 a été imprimé à 300 exemplaires.</li> <li>- Le numéro 39 paraîtra en janvier.</li> <li>- En 2019, 11 331 visiteurs de <i>Lumen</i> sur <i>Érudit</i>. Chiffre stable et en augmentation en comparaison aux 10 956 visiteurs de l'an dernier. Les pays qui consultent le plus <i>Lumen</i> : ÉU ; Canada ; France ; Allemagne</li> <li>- Mot sur l'indexation : des bases de données SCOPUS, EBSCO, PROQUEST voulaient signer un contrat avec <i>Lumen</i>. <i>Érudit</i> a déjà des contrats avec EBSCO et en établira avec SCOPUS. <i>Érudit</i> assure la protection de nos articles et on s'en remet à eux, donc aucun contrat ne sera signé.</li> <li>- Motion pour approuver le rapport: (Nicolas/Mitia)</li> </ul>
<p>8. Webmaster's Report (Allison Muri)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Issues with Paypal have been resolved.</li> <li>- Motion to approve: (Gena/Nicolas) (passed)</li> </ul>	<p>8. Rapport du Webmestre (Allison Muri)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Les problèmes liés à Paypal ont été résolus.</li> <li>- Motion pour approuver le rapport : Gena &amp; Nicolas</li> </ul>
<p>9. Delegate Reports</p> <p>a. ASECS (Gena Zuroski)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ASECS 2020 in St Louis in March. CSECS has a roundtable panel. We will use our guaranteed session. We are sponsoring a roundtable on The Indigenous Eighteenth Century.</li> <li>- ASECS 2021 in Toronto. We will claim our guaranteed session again that year. E-mail Gena Zuroski for ideas for panels.</li> <li>- Motion to approve: (Kate/Marc-André)</li> </ul>	<p>9. Rapport des délégués</p> <p>a ASECS (Gena Zuroski)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ASECS 2020 à St Louis en mars. L'ESECS comporte un panel de tables rondes. Nous utiliserons notre session garantie. Nous parrainons une table ronde sur les autochtones du XVIIIe siècle.</li> <li>- ASECS 2021 à Toronto. Nous réclamerons notre session garantie à nouveau cette année-là. Envoyez un courriel à Gena Zuroski pour des idées de panels.</li> <li>- Motion d'approbation : (Kate/Marc-André)</li> </ul> <p>b. Membre à titre individuel (April London)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Pas de rapport.</li> </ul>

<p>b. Member-at-Large: April London</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- No report.</li> </ul> <p>c. ISECS: Laurent Turcot (Marc-André Bernier)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Conference held in Edinburgh, and gathered 1650 participants.</li> <li>- Scholarships: Applications came from 35 countries. £20,000 was not sufficient, so an appeal to societies was launched. CSECS contributed \$1000. The total budget, augmented by societies' contributions, was £33,526.90. Canadian students received \$3277.</li> <li>- Web site received 1500 visits per month.</li> <li>- Elections: <ul style="list-style-type: none"> <li>- President: Penelope Coffield (UK)</li> <li>- Vice-president: Sylvia Tatti</li> <li>- 2<sup>nd</sup> Vice-president: Sébastien Charles (of CSECS)</li> <li>- General Secretary : Catriona Seth</li> </ul> </li> <li>- Three new societies have been admitted: Tunisia, India, and Southeastern Europe. ISECS gathers 35 societies and comprises 7000 members.</li> <li>- Young Scholars Seminar: <ul style="list-style-type: none"> <li>- 2020: In Lausanne. Theme: Memory and Forgetting</li> <li>- 2021: Ann Arbor. Theme: Belief in the Age of Enlightenment.</li> <li>- 2023 Conference: Rome</li> <li>- 2027 Conference: Saragossa, Spain</li> <li>- 2031 Conference: Montréal</li> </ul> </li> <li>- Motion to approve: (Nicolas/Betty)</li> </ul>	<p>c. SIEDS : Laurent Turcot (Marc-André Bernier)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Le congrès est a eu lieu Edinburgh et a réuni 1650 participants.</li> <li>- Bourses d'études : Les candidatures provenaient de 35 pays. Les 20 000 livres sterling n'étant pas suffisantes, un appel aux sociétés a été lancé. SCEDHS a contribué 1000\$. Le budget total, augmenté des contributions des sociétés, s'élevait à 33 526,90 livres. Les étudiants canadiens ont reçu 3 277\$.</li> <li>- Le site Web a reçu 1 500 visites par mois.</li> <li>- Élections : <ul style="list-style-type: none"> <li>- Président : Penelope Coffield (Royaume-Uni)</li> <li>- Vice-président : Sylvia Tatti</li> <li>- 2ème vice-président : Sébastien Charles (du SCEDHS)</li> <li>- Secrétaire générale : Catriona Seth</li> <li>- Trois nouvelles sociétés ont été admises : la Tunisie, l'Inde et l'Europe du Sud-Est. La SIEDS regroupe 35 sociétés et compte 7000 membres.</li> <li>- Séminaire des jeunes universitaires : <ul style="list-style-type: none"> <li>- 2020 : A Lausanne. Thème : Mémoire et oubli</li> <li>- 2021 : Ann Arbor. Thème : La croyance dans le siècle des lumières.</li> <li>- Conférence de 2023 : Rome</li> <li>- Conférence 2027 : Saragosse, Espagne</li> <li>- Conférence de 2031 : Montréal</li> </ul> </li> <li>- Motion d'approbation : (Nicolas/Betty)</li> </ul> </li> </ul>
<p>10. Graduate Student Representative's Report (Kal Smith)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Maintained correspondence with participants throughout the year</li> <li>- Posted public advertisement through web site and Twitter</li> <li>- Promoted CSECS at graduate student events</li> <li>- Initiated talks about integrating a "Doctor is In" workshop, similar to that held at ASECS.</li> <li>- Motion to approve: (Nicolas/Andreas)</li> </ul>	<p>10. Rapport de la représentante des étudiants aux cycles supérieurs (Kal Smith)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Maintenir une correspondance avec les participants tout au long de l'année.</li> <li>- Publication d'une annonce publique sur une page web et sur twitter.</li> <li>- Promotion de l'SCEDHS lors d'événements organisés pour les étudiants diplômés.</li> <li>- Lancement de discussions sur l'intégration d'un atelier "Doctor is In" similaire à celui de l'ASECS.</li> <li>- Motion d'approbation : (Nicolas/Andreas)</li> </ul> <p>11. Congrès futurs</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>a. 2020 – Winnipeg, U. Winnipeg</li> <li>b. 2021 – Ottawa, U. Ottawa</li> <li>c. 2022 – Montreal, Concordia</li> <li>d. 2023 – Calgary</li> </ol>

<p>11. Future Conferences (Alison Conway)</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>a. 2020 – Winnipeg, U. Winnipeg</li> <li>b. 2021 – Ottawa, U. Ottawa</li> <li>c. 2022 – Montreal, Concordia</li> <li>d. 2023 – Calgary</li> </ol> <p>12. Prizes and Honorary Members (Alison Conway)</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>a. D.W. Smith Fellowship: Kandice Sharren, “Readers in the Margins: Texts, Paratexts, and the Politics of Romantic-era Fiction” Strong pool of candidates this year.</li> <li>b. Madoff Prize: Sarah Carter, "Our Modern Priapus': <i>Thauma</i> and the Isernian Simulacra"</li> <li>c. New <i>Lumen</i> Prize: Catherine J. Lewis Theobald, "Soaring Imaginations: The First Montgolfier Ballooning Spectacle at Versailles in Word and Image"</li> </ol> <p>13. Nominations and Elections (Isabelle Tremblay)</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>i. Nomination : 2 membres du Comité des mises en candidature / 2 members of the Nominating Committee (au présent / currently : Isabelle Tremblay, Katherine Binhammer, Chantel Lavoie): <b>Pamela Perkins &amp; Jenny McKenny</b></li> <li>- <b>Motion to elect : Isabelle &amp; Nicolas (passed unanimously)</b></li> <li>ii. Nomination : 2 membres du comité de la bourse D.W. Smith / D.W. Smith fellowship Committee: <b>Andrew McKendry &amp; Katherine Binhammer</b></li> <li>- <b>Motion to elect : Isabelle &amp; Andreas (passed unanimously)</b></li> <li>iii. Nomination : secretaire bilingue / bilingual secretary: <b>Noel Chevalier.</b></li> <li>- <b>Motion to elect : Isabelle &amp; Mitia (passed unanimously)</b></li> </ol>	<p>13. Prix et membres honorifiques</p> <p>Bourse D.W. Smith: Kandice Sharren, “Readers in the Margins: Texts, Paratexts, and the Politics of Romantic-era Fiction”</p> <p>Un basin solid des candidates cet an.</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>b. Prix Madoff: Sarah Carter, "Our Modern Priapus': <i>Thauma</i> and the Isernian Simulacra"</li> <li>c. Nouveau Prix <i>Lumen</i>: Catherine J. Lewis Theobald, "Soaring Imaginations: The First Montgolfier Ballooning Spectacle at Versailles in Word and Image"</li> </ol> <p>14. Mises en candidature et élections</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>i. Nomination du trésorier (comité de mise en candidature formé de : Isabelle Tremblay, Katherine Binhammer, Chantel Lavoie) : <b>Kathryn Ready.</b> (Alison &amp; Armelle)</li> <li>ii. Nomination du délégué à l’ASECS (comité de mise en candidature formé de: Isabelle Tremblay, Katherine Binhammer, Chantel Lavoie) : <b>Eugenia Zuroski</b> (Christina &amp; Morgan)</li> <li>iii. Nomination de l’éditeur·rice francophone de <i>Lumen</i>: (comité de mise en candidature formé de : Isabelle Tremblay, Katherine Binhammer, Chantel Lavoie) : <b>Charlene Deharbe.</b> (Nicholas &amp; Mitia)</li> </ol> <p>15. Varia</p> <p>Vote pour le nom du nouveau prix <i>Lumen</i>.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Comme la majorité des membres n’ont pas reçu les courriels à ce sujet, on remet le vote à plus tard.</li> </ul> <p>Pour adresser le problème du financement des organisateurs, Alison propose que la SCEDHS finance entièrement les voyages des étudiants et <i>Lumen</i>. L'augmentation des cotisations de la SCEDHS de 25 \$ devrait permettre d'y parvenir. Alison confirmera les chiffres avec le trésorier et présentera une motion l'année prochaine.</p>
--	---

<p>iv. Nomination : gestionnaire du Fonds réservé / administrator of reserve funds: <b>Heather Ladd</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <b>Motion to elect : Isabelle &amp; Marc-André (passed unanimously)</b></li> </ul> <p>14. Other business</p> <p>Vote on new <i>Lumen</i> Prize name :</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Since the majority of members have not received e-mails on the subject, the vote has been postponed till later.</li> <li>- To address the problem of supporting organizers' funding, Alison proposes that CSECS fully fund student travel and Lumen. Raising CSECS dues by \$25 should allow for this. Alison will confirm the numbers with the treasurer and bring forth a motion next year.</li> <li>- Nicolas noted that, since this year, the registration fee is used as a counterpart for SSHRC applications.</li> </ul> <p>Motion to adjourn: (Gena/Catherine).</p> <p>Meeting adjourned at 4:40pm.</p>	<p>Nicolas fait remarquer que depuis cette année, les frais d'inscription servent désormais de contrepartie pour les demandes de subvention CRSH.</p> <p>La séance est levée à 16 h 40. (Gena/Catherine)</p>
--	--